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Városunk
közéleti
lapja.

Megjelenik
kéthetente.

Szegény Judit vezeti 
a járási hivatalt

§ 4. oldal

Cseri ügyét a 
kúria elé viszi az 

önkormányzat
§ 6. oldal

Újra elkezdődnek 
az edzések
§ 7. oldal

Tarnay Kristóf Ábel

– Trianon igazságtalan béke-
diktátuma száz évvel ezelőtt 
mély sebet ejtett hazánkon és 
lelkünkben, amely talán soha 
nem fog begyógyulni. Bár a 
végleges felépülés nem jöhet 
el, némi gyógyírt jelenthet ne-
künk, Csongrád megyeieknek, 
hogy Trianon századik évfor-
dulóján szűkebb otthonunk im-
már Csongrád-Csanád megye 
lesz. A mai Csongrád dél-keleti 
része ugyanis korábban az egy-
kori Csanád vármegye járásai 
voltak – mondta Juhász Tünde 
kormánymegbízott a megyei 
kormányhivatal sajtótájékozta-
tóján, ahol nem győzte mindhá-
rom megszólaló hangsúlyozni, 
hogy a névváltást Lázár János 
kezdeményezte, Juhász például 
Móra Ferenc-idézettel kezdte a 
beszédét, majd két perccel ké-
sőbb már Lázár-idézettel foly-
tatta.

– A régióban három eltérő en-
titás létezett a modern korban. 
Csongrád megye és Csanád me-
gye egyidős a magyar állami-
sággal, Csanád megye nagyjából 
ezer éves, a történeti forrása-
ink szerint 1030-ban a Csanádi 

püspökséggel együtt szervez-
ték meg Csanád vármegyét. Már 
csak ez az ezer éves múlt is in-
dokolhatja azt, hogy Csongrád 
megye innentől Csongrád-Csa-
nád megye néven működjön to-
vább, hiszen a magyar államiság 
és önkormányzatiság ezeréves 
hagyományát őrizzük az 1950-
ben megszüntetett Csanád vár-
megye nevének újbóli felvé-
telével – mondta Miklós Péter 
történész, a Tornyai János Mú-
zeum és Közművelődési Köz-

pont igazgatója a bejelentésen. 
Arról is beszélt: Trianon ezt a 
térséget is megviselte, az óriási 
kiterjedésű Torontál vármegyé-
nek csak egy nagyon pici sávja 
maradt a magyar állam része 
1920 után. A három vármegye 
örökségének a képviseletét vál-
lalta fel most a magyar állam – 
hangsúlyozta.

...folytatás a 3. oldalon

Králik Emese
Öntsünk tiszta vizet a pohárba! 
címmel egy sorozatba kezdett 
a Facebook oldalán Gyöngyösi 
Ferenc hódmezővásárhelyi ön-
kormányzati képviselő. Azokkal 
a pénzügyi vitákkal kapcsola-
tos információit igyekszik majd 
megosztani a vásárhelyi polgá-
rokkal, melyekhez a Lázár Já-

nos országgyűlési képviselőhöz 
írt levele adta az apropót. Ebben 
a politikus közbenjárását kérte, 
hogy a városnak ne kelljen száz-
milliós összegeket visszafi zetni. 
Ahogy arról lapunk is beszámolt, 
Márki-Zay Péter polgármester és 
Hegedűs Zoltán egykori polgár-
mester is közzé tette a véleményét 
a város 2018-as anyagi helyzeté-

ről: előbbi szerint az akkori ada-
tok kozmetikázva voltak, utóbbi 
– később Kószó Péter ugyancsak 
egykori alpolgármesterrel kö-
zösen – viszont azt, hogy bőven 
pluszban volt a kassza átadás-át-
vételkor.

...folytatás a 5. oldalon

T. K. Á.

A véleményező közgyűlés (9 
igen szavazattal és 5 tartózko-
dás mellett) támogatta, hogy a 
város pályázatot nyújtson be új 
munkásszálló építésére, amely 
a Vöröskereszt utcában épülne 
meg. A lehetőséget az Innová-
ciós- és Technológiai Minisz-
térium írta ki, bár az önkor-
mányzat közvetlenül a megyei 
Kormányhivatalnak adja be, ők 
terjesztik tovább. 
Mivel a kiírás szövege alapján 
épületfelújítást és teljesen új 
építkezést is támogatnak, rá-
kérdeztünk a témát az ülésen 
elővezető Barák Anitánál, aki a 
Városfejlesztési csoport iroda-
vezetője az önkormányzatnál. 
Kérdésünkre azt mondta:
teljesen új épületről van szó.

A nagy részét az 
állam fizetné
Az épületet 315 millióból húz-
nák föl, mellé jönne még egy 44 
millós eszközbeszerzés. Most 
mindkettőt 80%-ban az állam 
fi zetné, amennyiben a város 
megnyeri a pályázatot, azon-
ban a különbség, hogy míg az 
építkezés díja nem visszaté-
rítendő, addig az eszközvéte-
lé igen: azt két éven belül kell 
visszaadni.

...folytatás a 3. oldalon

NÉVVÁLTOZÁS § Juhász Tünde szerint 1-2 millió forintba fog kerülni

Csongrád-Csanád lesz 
a megyénk új neve
Június 4-én, Trianon századik évfordulóján leszünk Csongrád-Csanád megye, a kormányhivatal 
szerint a lakosságnak és a vállalkozásoknak ez nem jár pluszmunkával.

MUNKÁSSZÁLLÓ §
Közel 
háromszáz 
milliós állami 
támogatásra 
pályázik a város
Nyolcvan fős, tíz évre 
tervezett munkásszállót 
épít a város, ha nyer 
az innovációs tárca 
pályázatán. A költségeket 
80%-ban így az állam 
fedezné, az építkezés ára 
vissza nem térítendő, 
erre még két éven 
belül visszafizetendő 
eszközbeszerzések 
jönnek rá.

HONVÉDSÉG §
Katonai középis-
kola épül Hód-
mezővásárhelyen
Elindultak két új katonai 
középiskola építésének 
az előkészületei Hód-
mezővásárhelyen és 
Székesfehérváron – írja 
a kormányközeli Magyar 
Nemzet. A lap cikke sze-
rint Vásárhelyen az ehhez 
szükséges statikai vizs-
gálatok már be is fejeződ-
tek és elkészültek a meg-
valósíthatósági tervek.

T. K. Á.

A Honvédelmi Minisztérium 

a lapnak megerősítette, hogy 

hamarosan elindulhat a terve-

zési feladatok pályáztatása és 

lebonyolítása is a vásárhelyi 

honvéd középiskola és kollégi-

um felhúzásához az erről szóló 

a kormányhatározatnak meg-

felelően, miután benyújtották 

a kialakítási feltételekkel és az 

új intézmény létrehozásával 

kapcsolatos további intézkedé-

sekről szóló kormány-előter-

jesztést.

...folytatás a 3. oldalon

PÉNZÜGYEK § Három milliárdnak csak a fele volt meg

Tényfeltáró sorozatot
indított Gyöngyösi Ferenc 
Az önkormányzati képviselő a Facebook oldalán egy sorozatban kívánja a polgárok elé 
tárni: milyen iratok igazolják, hogy 2018 februárjában gond volt a város kasszája körül.
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GAZDASÁG § Hódmezővásárhely nem lehet különleges gazdasági 
övezet

Megyei jogú városokra nem 
vonatkozik a törvényjavaslat
Erről Gulyás Gergely Miniszterelnökséget vezető miniszter beszélt május 21-i 
sajtótájékoztatóján.

ADATVÉDELEM § 

Ezután mindent megtudhatnak 
rólunk a nemzetbiztonságiak

KÖZLEKEDÉS § 

Tarlós összevonná a 
Volánbuszt a MÁV-val
Most lenne megfelelő összevonni a Volánt és a MÁV-ot – ezt tanácsolta Tarlós István 
Orbán Viktor miniszterelnöknek írt levelében. A volt budapesti főpolgármester szerint 
a vasúti szárnyvonalakon gyér a forgalom, a buszos társaság ezt könnyen kiválthatná.

OKTATÁS § 

Hibázott a 
tankerület az 
államtitkár 
szerint
Nem volt helyes döntés utólag változtatni a gimnáziumi 
felvételi szabályokon – nyilatkozta Maruzsa Zoltán a 
Népszavának adott interjúban.

SZABADSÁG § 

Leírta a véleményét, 
bevitték kihallgatásra 
a rendőrök
Csóka-Szűcs János a  „Gyula cenzúramentes csevegő” 
Facebook-oldalán tett közzé egy mondatot, amely így 
szólt: „Gyulán is kiürítettek 1170 ágyat.” Márki-Zay Péter 
szerint koronavírus ürügyén frontális támadás indult.

Bíró Dániel

A különleges gazdasági öveze-
tekről szóló törvényjavaslatot 
érintő felvetésre a tárcavezető 
azt mondta: az előterjesztésben 
világosan benne van, hogy a 
megyei közgyűlés a hatásköré-

be tartozó területen határozhat 
csak, így a megyei jogú váro-
sokra – amelyekre nem terjed 
ki a megyei önkormányzat ha-
tásköre – nem vonatkozik az 
indítvány. A fővárosnál sincs 
szükség ilyen szabályozásra, a 
kerületek ugyanis kellően nagy 

egységek az önálló döntéshez – 
tette hozzá. A törvényjavaslatot 
indokolva hangsúlyozta: az vá-
lik lehetővé, hogy kisebb tele-
pülések esetében egy nagyobb 
iparűzési adóbevételt több 
helység között osszanak el.

Bíró Dániel

Elfogadta a parlament azt a 
kormányzati törvényjavas-
latot, amely felhatalmazza a 
Nemzetbiztonsági Szakszolgá-
latot arra, hogy egy Magyaror-
szágot érő kibertámadás elhá-
rítása érdekében ellenőrizze az 
állami és önkormányzati szer-
vezetek „elektronikus hírköz-
lési hálózatainak tartalmát”. A 
törvényben az szerepel, hogy 
a szakszolgálat nem ismer-
heti meg az adott szervezetek 
(ez lehet bármely önkormány-

zat, kormányhivatal, de akár 
maga az Országgyűlés vagy 
az Alkotmánybíróság is) közti 
kommunikáció tartalmát, ám 
adatvédelmi szakértők sze-
rint ezt semmi sem garantálja. 
Hozzáértők szerint a jövőben 
a szakszolgálatok gyakorlati-
lag mindent megtudhatnak egy 
adott állampolgárról, láthatják 
például egészségügyi papírjait, 
esetleges NAV-büntetését, de 
rálátnak a kormányhivatalok 
szerverein tárolt szabálysértési 
adatokra is.

Az elfogadott jogszabály a ren-
dőrségi törvényt is módosít-
ja, az új szabályozás szerint 
a szándékos bűncselekmény 
megalapozott gyanúja miatt 
kihallgatott személyek és kap-
csolataik adatait („krimina-
lisztikai szempontból fontos 
jellemzőit”) legalább huszon-
öt évig tárolnia kell a rendőr-
ségnek. Húsz évig még abban 
az esetben is megőrzik ezeket 
az információkat, ha a megy-
gyanúsított személyről kiderül, 
hogy ártatlan. 

Bíró Dániel

A Népszava birtokába került le-
vélben 19 pontban szedte össze 
a pandémia idején meghozandó 
közlekedési tárgyú javaslatait 
az önkormányzati választások 
után országos közlekedési és 
közszolgáltatási infrastruktúra 
fejlesztéséért felelős minisz-
terelnöki megbízottá kineve-
zett politikus.
Tarlós István egyebek mellett 
azt írta Orbán Viktornak: “most 
lenne megfelelő alkalom sietve 
összevonni a MÁV-ot és a Vo-

lánt. A MÁV szárnyvonalakon 
gyér a forgalom, a Volán ezt 
könnyen kiválthatná. Az össze-
vonás ráadásul most mérsékel-
tebb hullámokat verne (média, 
ellenzék, szakszervezetek).”
A levélből részleteket közlő lap 
megkereste Tarlós Istvánt, de ő 
azt közölte, nem kíván nyilat-
kozni.
A felvetés kapcsán megnéz-
tük, Hódmezővásárhely te-
kintetében hogyan működnek 
jelenleg a helyközi közösségi 
közlekedés párhuzamosságai. 
Szentesre Mindszent érintésé-

vel naponta 26 járat buszjárat 
indul, általában 55-65 perc a 
menetidő. A MÁV ugyanezen 
az útvonalon 8 járatot indít, 
a menetidő 46 perc. Mindkét 
szolgáltatás 745 forintért ve-
hető igénybe. Orosházára 17 
buszjárat indul naponta, átla-
gosan 35-40 perc a menetidő. 
A vasúttársaság 15 járatot indít, 
és 24-28 perces menetidővel 
kell kalkulálni. Teljes árú jegyet 
mindkét esetben 650 forintért 
lehet váltani.

Bíró Dániel

Nagy port kavart nemrégi-
ben, hogy a hódmezővásárhe-
lyi tankerület három Csong-
rád megyei gimnáziumban is a 
felvételi értesítők kipostázása 
előtt néhány nappal arra uta-
sította az igazgatókat, vágják 
vissza az osztálylétszámokat. 
A felháborodást követően visz-
szavonták az intézkedést, a 
szentesi, csongrádi és makói 
intézmény pótfelvételit hir-
detett. Többek között erről is 
megkérdezték a Népszavának 
adott interjúban a köznevelé-
sért felelős államtitkárt.
Maruzsa Zoltán azt mondta a 
lapnak, ebben az ügyben hibá-

zott a tankerület, nem volt he-
lyes döntés utólag változtatni a 
gimnáziumi felvételi szabályo-
kon. Hozzátette, egyébként a 
tankerület igazgatójának, mint 
fenntartónak joga van dönteni 
az indítható osztályok számá-
ról. De ezt időben kell megten-
nie, hogy minden felvételiző 
tisztában lehessen vele. Meg-
jegyezte, nem példa nélküli, 
hogy egy fenntartó – állami, 
egyházi, alapítványi – a je-
lentkezők teljesítményének és 
számának függvényében dönt 
az osztályindításról, ám a hód-
mezővásárhelyi tankerületben 
most késve született döntés, 
ami nem volt szerencsés.

K. E.

A Gyulai Rendőrkapitány-
ság öt munkatársa két autóval 
ment ki hajnali 6 órakor Csó-
ka-Szűcs János, a gyulai Kos-
suth Kör elnökének és a Mo-
mentum tagjának házához. 
Erről a magyarnarancs.hu írt. 
Rémhírterjesztés bűncselek-
mény gyanúja miatt előállítot-
ták, mert április 20-án a „Gyu-
la cenzúramentes csevegő” 
nevet viselő Facebook-oldalon 
tett közzé egy mondatot, amely 
így szólt:

„Gyulán is kiürítettek 1170 
ágyat.”

A rendőrség szerint ez „a ve-
szélyhelyzetben veszélyeztette 
a védekezés hatékonyságát.” 

Négy órát volt a rendőrségen, 
majd kiengedték. 

Ez volt a második ilyen eset, 
korábban egy Borsod megyei 
64 éves férfi házához szálltak 
ki. Csóka-Szűcs János az elsők 
között Márki-Zay Péter hód-
mezővásárhelyi polgármes-
tert értesítette a történtek-
ről. A város vezetője Facebook 
bejegyzésében úgy fogalma-
zott: “A kommunista pártál-
lam kiépítésében mérföldkő 
a válsággal visszaélés, a ko-
ronavírus ürügyén elindult a 
frontális támadás a pártok, az 
önkormányzatok, és most már 
a magánemberek vélemény-
nyilvánítása ellen is.” Az esetet 
követően demonstrációt szer-
veztek Gyulán.
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A Vásárhelyi Hírek portál azt 
állítja, már el is kezdődtek a 
katonai középiskola kialakítá-
sának munkálatai az Ady Endre 
utcai egykori Démász-székház 
területén. Ennek alátámasz-
tására azt írják, a portaszol-
gálatot már katonák látják el 
és elkezdték felülvizsgálni az 
elektromos hálózatot, illetve 

korábban született megállapo-
dás arról, hogy a hódmezővá-
sárhelyi kórház is bekapcsolód-
jon a honvédség egészségügyi 
ellátásába.
Emellett felidézik, hogy már 
két éve volt szó a városba ter-
vezett katonai középiskola épí-
téséről. 2018. januárban He-
gedűs Zoltán akkori fideszes 

alpolgármester konkrétan meg 

is említette az Ady Endre utcát, 

mint a tervezett kollégium le-

endő helyszínét. Akkor Hege-

dűs egyébként arról is beszélt, 

hogy az intézmény 2020-ban 

már fogadni tudja a diákokat.

NÉVVÁLTOZÁS § Juhász Tünde szerint 1-2 millió forintba fog kerülni

Csongrád-Csanád lesz a 
megyénk új neve
Június 4-én, Trianon századik évfordulóján leszünk Csongrád-Csanád megye, a kormányhivatal 
szerint a lakosságnak és a vállalkozásoknak ez nem jár pluszmunkával.

– Az ország megyéinek elneve-
zése ma sem tükrözi teljes mér-
tékben a történelmi Magyaror-
szág vármegyéinek az ország 
mai területén lévő örökségét. 

Csongrád megye mai terüle-
te az 1950-es megyerendszer-
kor alakult ki, neve ellentétben 
az ország többi, már megszűnt 
megyéket is magában foglaló 
nevével egyszerűen Csongrád 
lett, abban nem szerepel sem 
a Csanád, sem a Torontál név 
– idézte fel Gémes László, a 
Csongrád Megyei Önkormány-
zat elnöke, hozzátéve, hogy 
Lázár János még kancellári-
aminiszterként 2017 márciusá-
ban levélben javasolta a megyei 

közgyűlésnek a névcserét, ame-
lyet elfogadtak az Országgyű-
léssel egyetemben. Bemutatta a 
névváltásra készített hatcentis 
emlékérmét is, amelyen a me-

gye új neve, címere, az eddigi 
és a mostani megyeszékhelyek 
láthatók.

Emellett megyetérképet is kiad-
nak a jelenlegi és egykori hatá-
rokkal. – Miután az országban 
egységes személyi azonosító 
okmány rendszer működik, így 
semmiféle teendője nincs az 
itt élőknek a névváltoztatás-
sal kapcsolatban, semmilyen 
okmányuk nem kell, hogy cse-
rélődjön – tette hozzá Juhász 

Tünde. A megye eddigi nevét 
tartalmazó dekorációs elemekre 
mutatva elmondta, hogy ezzel 
szemben nekik lesz mit lecse-
rélniük. Például a fejléces pa-

pírokat, névjegykártyákat, de a 
webcím és az email-címek ma-
radnak.

Lapunk kérdésére azt mondta: 
nagyságrendileg 1-2 millió forin-
tos költsége lesz a névcserének.

Elmondása szerint ezek első-
sorban a táblák, arculati ele-
mek, bélyegzők költségei.

Az építési költségek a vélemé-
nyező ülésre benyújtott do-
kumentumok alapján 2021-re 
és 2022-re fele-fele arányban 
vannak elosztva, az eszköz-
költségekkel pedig egy az egy-
ben az elkészülés évére szá-

molnak.
Így tehát a projektre 73,9 mil-
liót költene a város és 295, 6 
millióra pályázik. Ebből 260,4 
milliót nem kell visszafizetni, 
35,2-t viszont két éven belül 
igen – ez a két év az építke-
zés befejezésétől számítódik, 
tehát 2023-ra és 2024-re ter-
vezik ezt. Az önerőt is két évre 
elosztva rögzítik a költségve-
tésben, 2021-re 32,78 milliót 
különítenek el, 2022-re pedig 
41,12 millió kerül az áthúzódó 
kötelezettségekről szóló mel-
lékletbe – nyertes pályázat 
esetén.

Márki-Zay Péter polgármester 
a Vásárhelyi TV Időben című 
műsorában arról beszélt, a 
munkásszállóban lakók költ-
ségeit a munkáltatók fizetnék, 
ezáltal önfenntartó önkor-
mányzati vállalkozás lenne.

Üres telekre 
építenék
A szálló a Vöröskereszt utca 
és a Rárósi út sarkán egy üres 
telken épülne, vagy ahogyan 
a nagyon precíz közgyűlé-
si beadvány fogalmaz: a 12387 
helyrajzi számú ingatlanon. 
Egy nyolcvan férőhelyes szál-

lót terveznek, amelyet legalább 
tíz évig fenntartanának – ezek 
ugyanis az alapelvárásai a pá-
lyázatnak. Az épület hasznos 
alapterülete 1073 négyzetmé-
ter lesz, ha felépül, lesz benne 

parkoló és lift is.

Az anyag szerint első kategó-
riás munkásszállás lesz, ez azt 
jelenti, hogy lesz benne por-
taszolgálat, egy hálószobá-
ban legfeljebb 10 ember alszik 
majd, a férfiak és a nők külön 
helyen és mindenki minimum 
öt négyzetméteren alhat, eme-
letes ágyak nem lesznek.

Nemenként 5 főre kell, hogy 
jusson egy mosdó vagy 
mosdócsap, 15 főre legalább 
egy zuhanyzó, továbbá 20 női 
és 25 férfi férőhelyenként egy-
egy WC és 15 férfi férőhelyen-
ként egy piszoár. Az ágynemű-
csere legalább kéthetente vagy 
új vendég érkezésekor szüksé-
ges, kétnaponta fognak takarí-
tani.

A tervek szerint a közösségi 
helyiségben televízió vagy rá-
dió, könyvek, folyóiratok, játé-
kok állnak majd rendelkezésre, 
lesz “növényzettel vagy más 
módon elkülönített”, kertsze-
rűen kialakított szabad tér és 
annyi szék, mint a férőhelyek 
harmada.

MUNKÁSSZÁLLÓ §

Közel háromszáz milliós 
állami támogatásra 
pályázik a város
Nyolcvan fős, tíz évre tervezett munkásszállót épít 
a város, ha nyer az innovációs tárca pályázatán. 
A költségeket 80%-ban így az állam fedezné, az 
építkezés ára vissza nem térítendő, erre még két éven 
belül visszafizetendő eszközbeszerzések jönnek rá.

HONVÉDSÉG §

Katonai középiskola épül 
Hódmezővásárhelyen
Elindultak két új katonai középiskola építésének az előkészületei Hódmezővásárhe-
lyen és Székesfehérváron – írja a kormányközeli Magyar Nemzet. A lap cikke szerint 
Vásárhelyen az ehhez szükséges statikai vizsgálatok már be is fejeződtek és elké-
szültek a megvalósíthatósági tervek.
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JÁRVÁNYHELYZET § 

Sokat enyhültek az eddigi 
korlátozások

 � kinyithattak a vendéglátóhelyek belső terei
 � a védőnők, akik eddig a segítségnyújtásban vettek részt, most kötelező vé-

dőoltások beadását szervezik
 � a piacon szombaton a 65 év fölöttiek 12-13 óra között vásárolhatnak, a többi 

marad a 9-11 óra között, de eltörlik a 500 fős létszámkorlátot
 � a strandon megszűnt az idősek három órás idősávja, bármikor mehetnek 

úszni
 � a városházán június 2-től visszaáll a régi rendszerben megszokott ügyfélfo-

gadási idő, lassan minden dolgozó visszaáll a home-office-ról, ennek meg-
segítésére gyermekfelügyeletet szerveznek

 � 420 óvodással állnak vissza az óvodák a hagyományos működési rendbe, 
mindenhol virucid hidegködös fertőtlenítést hajtottak végre

 � június 2-től kis csoportokban tarthatnak oktatást az iskolákban

Legutóbbi számunkban 
megírtuk: elindult Hód-
mezővásárhelyen a Petra 
Modellprogram, amely A 
jövő most aktuális mot-
tóval egy felzárkóztató 
program.  Az önkormány-
zat 50 család bevonásá-
val, 12 hónapon keresztül 
folytatja a kezdeménye-
zést. A Petra elnevezé-
sű kísérleti modellnek az 
a célja, hogy mindenki 
esélyt kapjon Hódmező-
vásárhelyen arra, hogy 
egészséges, tartalmas és 
minőségi életet élhessen. 

A petraprogram.net hon-
lapon lehet jelentkezni. 
A Szemfüles iskola-előké-
szítő foglalkozás segíteni 
szeretné az 5-6 éves gyer-
mekek iskolára való felké-
szülését.Ennek a korosz-
tálynak játékos iskolára 
felkészítő készségfejlesztő 
foglalkozásokat ajánlunk, 
amelyben a tematika az 
iskolakészültségi állapot-
hoz szükséges képesség-
területek aktivizálására 
épít. Hangsúlyt fektetünk 
a kitartás, a kézügyesség 
és az olvasás-írás előké-

szítésére.
A résztvevő családok-
nak rendszeresen ottho-
ni fejlesztő feladatokat és 
foglalkoztató füzetet is 
adunk ki, melynek meg-
oldását minden esetben 
jutalmazzuk. A Bababarát 
programelem ajándék já-
tékcsomagokkal, és zenés 
különórákkal anyáknak és 
babáknak. Azoknak a csa-
ládoknak ajánlják, akik 
0-3 éves korú csecsemőt, 
illetve kisgyermeket ne-
velnek.

TÁMOGATÁS § 

Várja a jelentkezőket a Petra 
Modellprogram

VÁROSSZÉPÍTÉS § 

Újra divatba hoznák a Tiszta 
udvar rendes ház mozgalmat
Lőkösné Nagy Sarolta képviselő szeretné, ha Vásárhelyen elismerő táblákat 
kapnának az ingatlantulajdonosok. 

MEZŐGAZDASÁG § 
Tavaszi aszály sújtja a 
Hód-Mezőgazda területeit
Egyre nagyobb károkat okoz az aszály: a Hód-
Mezőgazda Zrt. területein idén május 15-ig mindössze 
143 milliméter csapadék hullott, áprilisban csak 
7 milliméter. Az őszi kalászosokat és lucernát 
érinti legkedvezőtlenebbül az elmúlt időszakban 
tapasztalható száraz időjárás. 

KINEVEZÉS § 

Szegény Judit vezeti a járási hivatalt

“Tetszenek emlékezni a régi 
táblácskára, amit büszkén tet-
tek ki a kapura, akik megkapták? 
Mit szólnának hozzá, ha elindí-
tanánk egy hasonló mozgalmat 
vásárhelyi kiadásban?”

Ezzel a kérdéssel fordult a helyi 
lakosokhoz Lőkösné Nagy Sa-
rolta önkormányzati képviselő.

Az ötletét a hivatalos Facebook 
oldalán osztotta meg a vásár-
helyi polgárokkal. Javaslata 
szerint az utcafront lenne a 
“célterület”, hiszen az látszik 

igazán. Néhány fotót kellene 
feltölteni az eseményhez, ahol 
a szavazás történne, teljesen 
demokratikus módon.

A kifejezetten erre a célra ké-
szült táblákat minden hónap-
ban az kapná meg, aki a leg-
több szavazatot kapta. A téli 
hónapokban a város főépítésze 
és főkertésze tenne javaslatot 
arra, hogy ki kapjon különdíjat 
azok közül, akik év közben pá-
lyáztak, de nem kaptak díjat. A 
részben játék, részben igen ko-
moly munkát igénylő program 
tervei szerint 2020. június 1-jén 
indul, a részleteket hamarosan 
közzé teszi. 

Megkapta a hivatalos kine-
vezését Szegény Judit, ő lett 
a Hódmezővásárhelyi Járási 
Hivatal vezetője. A személyé-
re vonatkozó javaslatot Juhász 
Tünde kormánymegbízott tet-
te a Miniszterelnökséget ve-
zető miniszter felé. Megírtuk: 
márciusig Végh Ibolya vezette 
a hivatalt, ő azóta Mindszent 
jegyzője.

Szegény Judit a jogi egyetem 
elvégzése után közigazgatási 
pályáját a Hódmezővásárhely 
Megyei Jogú Város Polgármes-
teri Hivatalában kezdte, majd 
munkáját a Csongrád Megyei 
Kormányhivatalnál folytatta. 
A Hódmezővásárhelyi Járási 
Hivatalnál hivatalvezető-he-
lyetteseként 2015. óta dolgo-
zott, azóta folyamatosan részt 

vett a területi közigazgatást 
érintő szakmai egyeztetése-
ken. Munkájának középpontjá-
ban az ügyfélközpontúság és a 
szolgáltatások minél magasabb 
színvonalon történő, 21. száza-
di szintű ellátása áll, szem előtt 

tartva a járási hivatal szolgálta-
tó képességének folyamatos ja-
vítását. Szakmai tapasztalatát, 
emberi jellemvonásait vezetői, 
kollégái, szakmai partnerei el-
ismerik, tisztelik, és hozzáértő 
vezetőként tekintenek rá.

B. D.

Egyre több helyen porzik a föld 
a határban. A szokatlanul csa-
padékmentes tavasz nem sok 
jót ígér. A kilátásokról a 2800 
hektárt művelő Hód-Mező-
gazda Zrt-nél érdeklődtünk. 
– Társaságunk növényter-
mesztési ágazatát jelentős 
mértékben érinti a kialakult 
aszályhelyzet. Az idei évben 143 
mm csapadék érkezett május 
15-ig. A lehullott csapadéknak 
nemcsak a mennyisége, ha-
nem eloszlása is tovább rontja 
a helyzetet, melynek oka, hogy 
áprilisban összesen 7 mm, míg 
májusban 22 mm csapadékot 
kaptunk – nyilatkozta lapunk-
nak Kurusa Tamás termelési 
vezérigazgató-helyettes.

A szakember hozzátette, az 
őszi gabonák esetén súlyos 
károkról beszélhetünk, mely 
a csapadékhiány miatt a nem 
megfelelő bokrosodásból adó-
dik. Jelen pillanatban kalá-
szolnak az állományok és a 
szemkitelítődés és a terméke-
nyítés eredménye csak később 
fog látszani. Abban az esetben, 
ha a későbbiekben nem érke-
zik csapadék, akkor jelentős 
mennyiségű terméketlen, il-
letve szorult szemmel kalku-
lálnak.

Ami veszteséget illeti, a mos-
tani kép alapján az őszi kalá-

szosokat és a lucernát érinti 

legnagyobb mértékben, de ha 

a későbbi időszakban is meg-

marad a kialakult csapadékhi-

ányos helyzet, akkor komoly 

károkat okozhat a tavaszi ve-

tésű növények (kukorica) ese-

tén is.

– Jelen pillanatban 120 hektárt 

tudunk csak öntözni, ezeken 

a földeken kalászos vetőmag 

előállítását végezzük. Az ápri-

lis hónapban történő öntözés-

nek köszönhetően az állomány 

homogén, jó termés várható. 

Az állattenyésztés szempont-

jából az egyik fő takarmány-

bázis a silókukorica, melynek 

helyzetét most megítélni még 

nem lehet. A fő vetésű kuko-

ricáink egyöntetűen keltek, jó 

állományúak, de május-júni-

us-július hónapokban jelentős 

mennyiségű csapadékra len-

ne szükségük a folyamatos, 

egyenletes fejlődéshez. Rozs 

szenázs hozamunk átlagosan 

alakult, míg a lucerna szen-

ázs az időjárás miatt elmaradt 

a tervezett szinttől. Nagyság-

rendileg 60 százalékos hoza-

mot realizáltunk az első ka-

szálásból – közölte lapunkkal 

Kurusa Tamás. 
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Csak papíron volt 
meg a pénz
Gyöngyösi mindenekelőtt kife-
jezi sajnálatát, hogy segítség-
nyújtás helyett politikai céltáb-
lává váltak.

“Óhatatlan, hogy azok az embe-
rek, akik hittek az előző város-
vezetésben és hiszik, hogy Hód-
mezővásárhely jobb hely lenne 
ma, ha 2018. februárjában nem 
jött volna el a váltás lehetősége, 
ma is könnyen félrevezethetők. 
Erre a bizalomra alapozva veze-
ti félre a Fidesz helyi szerveze-
te a szimpatizánsaikat , amihez 
megvan a kellő sajtótámogatása 
is.”

– írja a városatya. Azt szeretné, 
ha tisztán látna mindenki, írta, 
ezért bejegyzésben részletezi, 
hogy a 2018. február 25-i időkö-
zi választást követően:
• a város számláin és a pénztár-

ban 2018. 03. 5-én 1,520 mil-
liárd forint volt, Márki-Zay 
ekkora összeggel vette át a 
várost

• 2018 márciusában, amikor 
már Márki-Zay volt a polgár-
mester, befolyt 1,327 milliárd 
forint adóbevétel

• számolhatunk 286 millió fo-
rint kintlévőséggel, ahogyan 
Hegedűs Zoltán is tette, azaz 
3,133 milliárd forint állt ren-
delkezésre

• ezzel szemben a városnak 
volt Hegedűs Zoltán szerint 
1,471 milliárd forint tartozá-
sa: kifizetésre váró számla 613 
millió, egyéb tartozás (bele-

értve a kórház 244 millióját 
is) 466 millió, a követelés-
kezelő felé tartozás 392 mil-
lió (Zsigmondy II. kötvény) 

Gyöngyösi kitér arra, hogy bár 
az megjelent nyomtatott for-
mában:

„2018-ban, az átadás-átvé-
telkor még kétszer annyi pénz 
volt a kasszában, mint ameny-
nyi tartozása volt a városnak”, 
arról nem szólnak a szórólapok, 
hogy mennyi pályázati pénznek 
kellett volna a számlán lenni. A 
képviselő szerint átadás-átvé-
telkor 1,520 milliárd forint volt 
a számlán, amikor 3,023 “mil-
liárd forintnak kellett volna csak 
pályázati pénznek lenni, ez 1,5 
milliárd hiány a pályázati pén-
zekből, ezen felül 1,471 milliárd 
forint tartozása volt a városnak 
Hegedűs Zoltán szerint is”.

Nem folyt be közel 1 
milliárd
A következő bejegyzésben újabb 
számokat vesz górcső alá. 

“Az országos átlaghoz képest 
kiemelkedően magas épít-
ményadót fizettünk még 2017-
ben. Márki-Zay Péter első meg-
választása előtti kampányában 
megígérte, hogy a lakosság felé 
eltörli az ingatlanadót. Tette ezt 
abban a tudatban, hogy a város 
jó anyagi helyzetben van, hiszen 
riválisa az akkoriban megbí-
zott városvezető ezt nyilatkoz-
ta a kampány során. Senki nem 
gondolta, hogy messze eltér a 
valóságtól, hiszen a helyi média 

összes csatornája ezt szajkózta 
még 2018. év elején. A beiktatást 
követően látszott, hogy ez fino-
man szólva is tévedés.”

A magánszemélyek épít-
ményadóját részben - a 101 m2 
alatti részt – eltörölték 2018-
ban az új városvezetés kezde-
ményezésére, 2020-tól teljesen 
eltörölte  az új testület. A vállal-
kozásoknál építményadója is 30 
százalékkal kevesebb ma, mint 
volt 2017-ben. Ebben az idő-
szakban a magánszemélyeknél 
a módosításnak köszönhetően 
673,5 millió, vállalkozásoknál 
296,5 millió forint maradt, ösz-
szesen tehát 970 millió. 

Emellett vissza kellett tölte-
ni 1,5 milliárd forint pályázati 
pénzt a számlákra, amit az elő-

ző városvezetés egyéb dolgokra 
elköltött.

Az ökormányzat 244 millió fo-
rinttal tartozott a polgármes-
ter-váltás idején a kórháznak. 
Ebből a tartozásból visszafizet-
tek már 166 millió forintot, a 
többire a kórház önkormányzat 
felé fennálló tartozása nyújt fe-
dezetet.

100 milliós tartozások
2011-2014 közötti időszakból, 
szabálytalan pénzfelhasználás 
miatt több belügyminisztériumi 
visszafizetési kötelezettség ne-
hezíti a város likviditását. Már-
ki-Zay Péter polgármestersége 
alatt ezidáig 491 millió forintot 
utaltak a Magyar Államkincs-

tár felé. Ezekből a visszafizeté-
si kötelezettségekből egyesével 
külön beszámolókat készít a jö-
vőben, ígéri. 

Hegedűs Zoltán Facebook be-
jegyzéséből tudjuk, hogy vé-
leménye szerint átadás-átvé-
telkor 613 millió forint volt a 
kifizetésre váró számlák össze-
ge, Gyöngyösi kutatásai szerint 
ez valójában 696 millió forint 
volt. Ez mára 370 millióra csök-
kent, amiből 140 millió az ön-
kormányzati cég felé teljesíten-
dő, valamint a lejárt beszállítói 
tartozás jelenleg mindösszesen 
188 millió forintot tesz ki.

Az Alföldvíz Zrt. tartozása az 
önkormányzat irányába 4,8 
millió forint volt 2018.03.05-én, 
ami ma már meghaladja a 333 
millió forintot, írja. 

Az eddig részletezett tételeket 
összesítve:

• 1,5 milliárd forint hiányzó pá-
lyázati forrás visszatöltése,

• 166 millió forint törlesztés a 
kórház felé,

• 326 millió forint csökkentés a 
kifizetetlen számlák esetében,

• 491 millió forint (tőke+ka-
mat) visszafizetése a MÁK 
irányába,

• 328 millió forinttal nőtt ön-
kormányzatunk kintlévősége 
az Alföldvíz Zrt. irányába,

• 970 millió forint építményadó 
maradt összesen Márki-Zay 
Péter polgármestersége alatt a 
magánszemélyeknél és a vál-
lalkozásoknál.

Mint írja, a témát további be-
jegyzésekben folytatja majd. 

A hódtói pihenőparkban kezd-
te a vásárhelyi önkormányzat 
a játszóterek fertőtlenítését, 
majd az összes sorra került, a 
gyerekek ismét használhatják 
azokat. Rárósiné Tapodi Petro-
nella főkertész elmondta: a szer 
veszélytelen, azt egy erre sza-
kosodott vállalkozás juttatta ki 
az eszközökre, padokra. A na-

gyobb önkormányzati játszóte-

reken a környezetrendezés, fű-

nyírás megtörtént, a homokot is 

kicserélték. Azt továbbra is ér-

demes mindenkinek szem előtt 

tartani: be kell tartani a kívánt 

védőtávolságokat, ügyelni kell a 

személyes higiéniára.

– A gyerekek, szülők, peda-
gógusok is nagyon örültek a jó 
hírnek, hogy érkeznek a játékok 
– foglalta össze Ónozóné Ré-
bék-Nagy Szilvia szakmai veze-
tő a vásárhelyi Oldalkosár utcai 
óvoda udvarán, ahová  három új 
udvari játék érkezett: mászóka, 

rugós libikóka és fészekhin-
ta. Vannak náluk mozgássérült 
gyerekek, akik számára bent 
van fejlesztés, de kint nincs 
nekik való játék. – Arra gon-
doltunk, a fészekhintát minden 
gyerek tudja használni, együtt 
is játszhatnak – indokolta. Az 

eszközöket összeszerelik, a fém 
és a fa találkozási pontjáig be-
tonba süllyesztik, a gyerekek 
ezt követően használhatják.

Az “ÚJ VILÁG” Alapítvány el-
nöke, Gulicska Irén azt mond-
ta, azért gondolták, hogy ép-
pen ennek az intézménynek 
segítenek, mert látták, hogy ott 
kevés az udvari játék, ami van, 
felújításra szorul. – Arról nem 
is szólva, hogy ezek integrált 
játékok, azaz a fészekhintá-
ba bele tudnak feküdni az ide 
járó, mozgásukban korlátozott 
kisgyerekek. Az alapítványunk 
3-400 ezer forintot gyűjtött kö-
zösen a város lakóival, 800 ezer 
forintos értéket és a telepítést 
az ENSI Kft. és a H+U Kft. ren-
dezi – részletezte.

PÉNZÜGYEK § Három milliárdnak csak a fele volt meg

Tényfeltáró sorozatot indított Gyöngyösi Ferenc
Az önkormányzati képviselő a Facebook oldalán egy sorozatban kívánja a polgárok elé tárni: milyen iratok igazolják, hogy 2018 februárjában 

gond volt a város kasszája körül.

FERTŐTLENÍTVE § 

Minden vásárhelyi 
játszóteret megnyitottak

AJÁNDÉK § 
Udvari játékokat kapott az Oldalkosár utcai óvoda
A régi udvari játékok felújításra szorulnak, most három modern eszközt kaptak az 
Oldalkosár utcai óvodások. Lesz egy mászóka, egy rugós libikóka és egy fészekhinta, 
amelyet a mozgáskorlátozott kisgyerekek is használhatnak.
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LEVÉLVÁLTÁS §

Berényi Károly ismét levelet 
írt Kallai Árpádhoz
Ha nem járt sikerrel a hagyományos, borítékos üzenetküldés, a viszontválaszt is az 
interneten teszi közzé. Így döntött Berényi Károly alpolgármester. Ismét levelet írt 
Kallai Árpád kórházigazgatónak.

ALPOLGÁRMESTEREK §

Hegedűs és 
Kószó közös 
levélben üzent

6. VÁROSUNK

T. K. Á.

“Ma kaptam értesítést az ügy-
védemtől. A vásárhelyi Önkor-
mányzat másodfokon a Kúriához 
fordult, annyira rágörcsöltek 
arra, hogy elvegyék mandátu-
mom”

– írta ki Facebook-oldalára 
Cseri Tamás, a Fidesz hódme-
zővásárhelyi önkormányzati 
képviselője, aki korábban még 
frakcióvezető volt, ám erről a 
tisztségéről lemondott, mert 
nem értett egyet pártja média-
bojkottjával.

Posztja alapján, tehát ahogyan 
azt korábban írtuk, valóban 

fellebbezett az önkormányzat 
a médiavezetés miatti méltat-
lansági perével kapcsolatban, 
melynek tétje a képviselő man-
dátuma, és ahol a Szegedi Tör-
vényszék első fokon elkaszálta a 
hódmezővásárhelyi képviselő-
testület azon döntését, amellyel 
megfosztotta mandátumától a 
fideszes politikust. Az érintettel 
beszéltük telefonon, aki először 
az mondta, lapunknak sem nyi-
latkozik.

Miután felvetettük neki, hogy ez 
után tényleg kiegyensúlyozat-
lan lesz a tájékoztatásunk önhi-
bánkon kívül, ha nem tudjuk az 
ő oldalát megszólaltatni, azt fe-
lelte: ő ezzel kapcsolatban elég 

nagy konfliktust vállalt párton 
belül. Majd mégis tartotta ma-
gát a bojkotthoz, annyit mon-
dott el, hogy részleteket azután 
fog közölni, ha lezajlott az ügy, 
de nagyrészt ugyanazokat az 
érveket “ragozzák” vele szem-
ben, mint eddig.

“Magyarán ma, a gazdasági vál-
ság idején, mikor Márki-Zay na-
ponta visong valamelyik médi-
umban arról, hogy üres a kassza, 
nem a problémák megoldása a 
legfontosabb, hanem az, hogy 
hazug vádakkal elvegyék egy 
ellenzéki képviselő mandátu-
mát. A bíróság előtt sároznak, 
vádolnak egy nekik kellemetlen 
képviselőt, mert az végzi a mun-
káját és számonkér, kritizál vagy 

egyszerűen csak kiáll a megfé-
lemlített, anyagilag ellehetetle-
nített önkormányzati dolgozók 
mellett. Erre van pénz, ezzel ráér 
a polgármester és politikai ko-
miszár aljegyzője munkaidőben 
foglalkozni.” 

– kommentálta az eljárást kö-
zösségi oldalán Cseri, aki azzal 
zárta a posztját:

” HA VÉGE A KÖVETKEZŐ BÍ-
RÓSÁGI FELVONÁSNAK, RÉSZ-
LETESEN FOGOM ISMERTETNI 
MILYEN HAZUG, PRIMITÍV VÁ-
DAT FOGALMAZTATOTT MEG 
MÁRKI-ZAY, A JOGI DIPLOMÁ-
JÁT LASSAN A KUKÁBA DOB-
HATÓ CSINOVNYIKJÁVAL. VICC 
AZ EGÉSZ. CSAK RAJTUK MÁR 

NEVETNI SE NAGYON VAN KED-
VEM…”

Lapunknak Tatár Zoltán aljegy-
ző megerősítette a fellebbezés 
tényét és hogy valóban a ko-
rábban megfogalmazott vádak 
mentén adták azt be. Ahogyan 
akkor nyilatkozta lapunknak, 
most is azt mondta: arra ala-
poznak, hogy bár “később ezt 
letagadta”, a Nemzeti Média- 
és Hírközlési Hatósághoz Cseri 
sajtótermékként jelentette be A 
vásárhelyi ellenzék hangja című 
kiadványukat, az rendszeresen 
megjelent, és az abban megjele-
nő tartalmak egy része hordozta 
annak a lehetőségét, hogy azért 
pénzt kapjanak.

Postaládákba juttatott el egy 
közös nyílt levelet két volt hód-
mezővásárhelyi alpolgármester. 
Hegedűs Zoltán és Kószó Péter 
szerint az előző ciklusok alatt 
rendben volt a város, Márki-Zay 
Péter viszont csődbe viszi.

Hódmezővásárhely az elmúlt 
hetekben a nyílt levelek városa 
lett, ezekről lapunk is beszá-
molt. Gyöngyösi Ferenc önkor-
mányzati képviselő kérte ilyen 
módon Lázár János országgyű-
lési képviselő segítségét, Már-
ki-Zay Péter polgármester és 
Hegedűs Zoltán egykori alpol-
gármester a világhálón fejtette 
ki nézeteit, de Berényi Károly 
alpolgármester és Kallai Árpád 
kórházigazgató üzenetváltása-
iról is írtunk.

Az elmúlt napokban hagyomá-
nyos módon, postaládába kéz-
besített levelet kaptak kézhez 
a vásárhelyi polgárok, ezt két 
egykori, a politizálástól vissza-
vonult alpolgármester, Hege-
dűs Zoltán és Kószó Péter jegy-
zi. A tartalma tulajdonképpen 
ugyanaz, amiről korábban több 
fórumon is szó volt: a 2018-as 

időközi önkormányzati válasz-

tás idején volt-e pénz a város 

kasszájában, vagy sem. Ahogy 

korábban is megírtuk: Hegedűs 

szerint 2018. március 5-én át-

adás-átvételi iratok mutatták, 

hogy a városnak volt a szám-

láján közel 3,3 milliárd, fizetni 

való hozzávetőleg 1,5 milliárd. 

Márki-Zay ezekről a pénzekről 

azt mondja: ezt már többször 

cáfolta, az egyenleg pedig azért 

mutatott kedvező képet, mert 

Hegedűs

“elhallgatta azt a közel két-

milliárdos előleget, ami miatt a 

városnak akkor a tartozásoknál 

több pénz volt a számláján”.

Márki-Zay minderről azt 

mondta:  áll egy nyílt vita elé, 

ha nem kívánnak személye-

sen részt venni, akár a leg-

jobb pénzügyi szakértőjüket is 

küldhetik maguk helyett.

“Természetesen, ha igaz amit 
állít (Kallai Árpád), hogy azért 
nem válaszolt korábban megke-
resésemre, mert nem kapta meg 
a levelem – nagyon sajnálom. Én 
a hivatali úton 3 hete feladattam 
a levelet!”

– ezzel fordult lapunkhoz Be-
rényi Károly alpolgármester 
utalva arra az írásra, melyet a 
kórház főigazgatójához, Kallai 
Árpádhoz címzett és amelyről 
Kallai azt mondta, nem jutott el 
a kezéhez.

Arról, hogy Berényi Károly le-
vélben fordult a kórház főigaz-
gatójához, írtunk. Többek kö-
zött arról tett benne említést, 
hogy az önkormányzat nem kap 
tájékoztatást az intézményve-
zetőtől. Ezt követően Kallai Ár-
pád is nyílt levelet fogalmazott 
a kórház honlapján, melyben 
kifejtette többek között, szerin-
te a gyógyítás, és nem a sajtó-
ban való megjelenés viszi előre 
a dolgokat.

Berényi Károly arra az állás-
pontra helyezkedett: ezúttal 
nem is próbálkozik a hagyomá-
nyos kézbesítési móddal, és mi-
vel az előző levél végül lapunk 
felületén jelent meg, a kapott 
válaszára is inkább itt reagálna.

Tisztelt Főigazgató Úr!

Úgy tűnik félreértette levelem.
Én nem az intézmény kommu-
nikációja felé, hanem az intéz-
mény felelős vezetője felé for-
dultam aggódó figyelemmel. 
Csak segítségképpen ajánlottam 
fel a város médiacentrumát, 
mert a vásárhelyi emberek na-
gyon várják a hiteles tájékozta-
tást a járványhelyzettel kapcso-
latban, és sokan úgy vélik, hogy 
Ön, pozíciójának köszönhetően, 
azon információk birtokában is 
lehet, melyeket a városvezetés 
(főleg, ha ellenzéki) hivatalos 
forrásból nem tudhat. Persze 
felmerül a kérdés, hogy igazgató 
úr számára csak a kormánymé-
diában való megjelenés engedé-
lyezett-e?

Természetesen nem vontam 
kétségbe, hogy a kórház meg-
tesz minden tőle telhetőt a be-
tegellátásban és a járvány le-
küzdésében, mert ebben biztos 
vagyok. Mindenki, aki ezt a gyö-
nyörű hivatást választotta az 
orvosoktól, a nővéreken át a be-
teghordókig, normál időszak-
ban is ezért dolgozik. Ez nem 
kérdés! Magam is ezt teszem a 
mai napig és nem a médiasze-
replés a célom. A nyilvánossá-
got csak eszköznek és demok-

ratikus vívmánynak tekintem.

Félreért abban is, hogy én a helyi 
politika színpadára szólítottam. 
Nem, én a helyi közösséget szol-
gáló járványvédelmi operatív 
stábba szerettem volna meghív-
ni, ahol egészségvezetői szak-
tudását, szakmai kapcsolatait 
tudta volna kamatoztatni ebben 
a mindenki számára szokatlan, 
soha nem tapasztalt egészség-
ügyi vészhelyzetben. Naivan 
próbáltam a lelkiismeretére 
hatni, amikor arról írtam, hogy 
minden sértettségen, minden 
politikai elkötelezettségen túl-
mutat ez a jelenlegi helyzet, és 
ezt bizonyára Ön is érzi. Most az 
összefogásra, a közös munkára 
van szükség.
Miért nem probléma ez az 
együttműködés a város legna-
gyobb szociális intézménye, az 
Időskorúak Otthona, a Városi 
Rendőrkapitányság, vagy a helyi 
Katasztrófavédelem vezetőinek? 
Köszönöm aggodalmát a város 
pénzügyi helyzetével kapcso-
latosan. Örülök, hogy Önnek, 
mint állami intézményvezető-
nek ilyen problémája többé már 
nem lehet.
Eredményes munkát kívánva, 
maradok tisztelettel:

Dr. Berényi Károly

MANDÁTUMPER §

A kúriához fordul az önkormányzat 
Cseri mandátuma ügyében
Lapunknak Tatár Zoltán aljegyző megerősítette a fellebbezés tényét.
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KOSÁRLABDA § 

Vissza a 
palánk alá!
Június 2-án a Vásárhelyi 
Kosársuli összes utánpótlás-
korosztálya számára 
újraindulnak az edzések a 
Hódtói Sportcsarnokban 
és a Kertvárosi Katolikus 
Általános Iskolában. Az 
egyesület azzal segíti a 
családokat, hogy tagdíjat 
továbbra sem kell fizetni.

VÍVÁS § 

Wolf Eszter: ami késik, nem múlik
Június 2-án a Vásárhelyi Kosársuli összes utánpótlás-korosztálya számára újraindulnak az edzések a Hódtói 
Sportcsarnokban és a Kertvárosi Katolikus Általános Iskolában. Az egyesület azzal segíti a családokat, hogy tagdíjat 
továbbra sem kell fizetni.

Az edzések a jelenlegi helyzet-
nek megfelelő egészségügyi 
szabályok betartása mellett 
lesznek megtartva: a játéko-
sok csak aláírt szülői nyilatko-
zat birtokában jöhetnek a fog-
lalkozásokra. Az edzéseken 
kizárólag teljesen egészséges, 
illetve tünetmentes sportolók 
vehetnek részt! Az öltözőket 
egészségügyi okok miatt a já-
tékosok nem használhatják, 
sportfelszerelésben kell érkez-
ni, tusolásra nincs lehetőség. 
Mindenkinek otthonról kell 
hoznia (saját kulacsban) vizet 
vagy más folyadékot. Az edzé-
sekkel kapcsolatos részletekről 
az edzők a privát csoportokban 
adnak további tájékoztatást. A 
Kosársuli tervei szerint a 2008 
és 2012 közötti korosztályoknak 
június 15-től, akár egész nyáron 
foglalkozásokat fognak tartani.

A Csomorkány SE minden kor-
osztályának beindultak az 
edzések. Wolf Csaba egyesületi 
elnöktől megtudtuk, a sporto-
lók szülei írásos megkeresésre 
úgy válaszoltak, hogy örülnek 
az újrakezdésnek. Mindössze 
két szülő vélekedett úgy, hogy 
gyermekeik csak szeptembertől 
folytatnák az edzések látogatá-
sát. 
Bizonytalan ideig nem ren-
dezünk vívóversenyeket ideha-
za – közölte a Magyar Vívószö-
vetség hivatalos honlapján. A 
szövetség elnöksége elfogadta, 
hogy a szakmai munka korláto-
zására vonatkozó korábbi intéz-
kedéseket feloldja, azzal, hogy 
a válogatott keretedzések 2020. 
május 31-ig továbbra is szüne-
telnek. Többek között erről is 
érdeklődtünk Wolf Eszternél, a 
Csomorkány SE utánpótlás vá-
logatott tőrözőjénél, aki két hó-
napos szobaedzés után váltott 
vívóteremre.

– Hát az mindenképpen pozití-
vum, hogy újra el tudtuk kezdeni 
az edzéseket. Óvatosan kezdjük 
nyilván, sok higiéniai és egyéb 
szabályokat betartva, amik kö-
telező előírások. Én személy 
szerint nagyon örültem annak, 
hogy végre visszatérhetünk a 

termekbe, nagyon hiányzott az 
egész csapat és maga a régi han-
gulat – nyilatkozta lapunknak a 
fiatal sportoló.
– Az elmúlt két hónapban sem 
állt meg az edzés, csak ugye át 
kellett térni házi edzésbe. Min-
den nap kaptam a kondi fel-

adatokat, eljártam futni, illet-
ve szúrópárnán gyakoroltam, 
amennyit tudtam. Nagyon gyor-
san eltelt ez a két hónap, hála Is-
tennek, de még sajnos nincs ar-
ról szó, hogy minden visszatérne 
a régi kerékvágásba. A válogatott 
szintű edzésekről nem tudni új 
információt, csak annyit, hogy 
májusban még biztos nem lesz-
nek megtartva. Szomorú vagyok 
emiatt, mert nagyon sok közeli 
barátommal, barátnőmmel ta-
lálkozhatok a válogatott edzése-
ken, és sajnos ez most még to-
lódik… de ami késik, nem múlik. 
Az a baj, hogy még mindig ott 
tartunk, hogy bizonytalanság 
van a versenyekkel kapcsolat-
ban, de én hiszek abban, hogy 
kezdünk óvatosan visszarázód-
ni, újra beindul a rendszer – tet-
te hozzá Eszter.

7.VÁROSUNK

MŰVÉSZET §

A Jóisten vezette az alkotó kezét
Születésének 100. évfordulója alkalmából emlékeznek idén Szent II. János Pál pápára Hódmezővásárhelyen. A máig 

nagy tiszteletben álló néhai egyházfőről most portré készült, amit elhelyeztek a Szent István Király templomban. 

Márki-Zay Péter  polgármester 
erről a Hír TV kérdésére beszélt. 
Azt mondta: a bérköltségen is 
szükséges spórolni, többek kö-
zött úgy, hogy nem töltenek be 
hiányzó állásokat és nyugdíj 
mellett dolgozóknak mondott fel 

több önkormányzati cég.

Mint mondta: nem 
tömegesen, de eddig 
is voltak leépítések 

és vélhetően lesznek 
is a következő hóna-
pokban.

A riportban a fideszes Cseri Ta-

más a koronavírus miatt be-
zárt intézmények körüli vitáról 
beszélt, ahol az önkormányzat 
döntését felelőtlennek nevezte. 
A kormányközeli hírcsatorna azt 
igyekezett kontrasztba állítani, 
hogy szerintük míg az ellenzé-

ki vezetésű önkormányzatoknál 

megszorítások érik a dolgozó-

kat, addig a fideszes városveze-

tések ezt átcsoportosítással tel-

jesen meg tudják oldani.

A festmény a hódmezővásárhelyi 
B. Kovács Márta műalkotása. Az 
ábrázolás létrehozása a plébánia-
közösség egyik tagja, Veres János 
kezdeményezése volt. A szentké-
pet, katolikus hagyomány szerint 
megáldotta Száva Szabolcs, a kö-
zösség lelkipásztora.

„A kép megalkotása előtt sokáig 

tanulmányoztam Szent II. János 
Pál pápa életét, és csak remélni 
mertem, hogy alkalmas leszek 
erre a feladatra. Tudvalévő II. Já-
nos Pálról, hogy jó humorú ember 
volt, így a képről a mosoly sem 
hiányozhatott. Festés közben úgy 
éreztem a Jóisten vezeti a keze-
met. ”

– meséli az alkotó.

Száva Szabolcs atya, aki meg-
áldotta a festményt ismertette, 
hogy a szent emberről eddig még 
nem volt a templomnak se fest-
ménye, se szobra. Véleménye sze-
rint nem véletlen, hogy az alkotás 
most lett kész, amikor két hónap 
karantén után újra együtt lehet 
az egyházközösség. A vásárhelyi 

születésű alkotó nem csak a Szent 
István Király templomba járók-
nak festette meg a portrét, hanem 
az összes hódmezővásárhelyi-
nek. A portré tehát felekezettől 
függetlenül mindenkinek láto-
gatható, a bejáratnál elhelyezett 
festményt a tervek szerint meg is 
világítják majd. 

MUNKAHELYEK §

Tömegesen nem, de lesznek leépítések
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Új túraútvonal a Kása erdőben

Kincseket találtak a városháza helyiségeiben

– Egy közösségfejlesztési pá-
lyázatot nyert a város 2017-ben, 
négy célterületet jelöltek meg 
benne. Készült egy felmérés, ki-
emelt elem volt, hogy hogyan le-
hetne a Kása erdő adottságait az 
eddigieknél is jobban kihasználni 
– ismertette egy projekt részle-
teit Varga Anikó, a művelődési 
központ igazgatója. A visszajel-
zések alapján kiderült, hogy nagy 
szükség lenne túraútvonalakra. 
Most egy 3,6 kilométeres sza-
kaszon készült el új, zöld jelzés, 
valamint kihelyeztek hat infor-
mációs táblát, a programokat is 
azokon hirdetik majd meg. Meg-
jegyezte: a koronavírus-járvány 

helyzetben talán még inkább 
szükség van arra, hogy a termé-
szetben tölthessék az emberek a 
szabadidőt.

– Elkészült egy okostelefonra 

letölthető appli-
káció – folytatta 
Petróczki Ádám, 
a Hód-Men-
tor SE vezető-
je. A Kása erdőt 
a szívügyének 
tartja a tájfutó 
egyesület, edzé-
seket, versenye-
ket is le tudnak 
ott bonyolítani. 
A kirándulók 

egy tájékozódási játékot tölthet-
nek le a telefonjukra. Ellenőrző 
pontok vannak az erdőben, meg 
kell keresni ezeket, magyarázta.

Műtárgyak, antik bútorok, 
bronz szobrok, Zsolnai vá-
zák – több szobányi, egyelőre 
felbecsülni is nehéz, milyen 
értéket képviselő tárgyakat 
találtak a hódmezővásárhelyi 
városházán. A pince és a kar-

zat eddig lezárt, és kapacitás 
híján nem is vizsgált része-
in végeztek kutatómunkát a 
helyi múzeum azon munka-
társai, akik jelenleg a mobil 
munkacsoportban dolgoznak 
– és mindenki legnagyobb 

meglepetésére szinte tény-
leges munkahelyükön, egy 
múzeumban találták magu-
kat.
Tatár Zoltán, Hódmezővá-
sárhely aljegyzője elmondta: 
amit lehet, szeretnének a vá-

rosházán használatba venni, 
több tárgyat letétbe helyez-
nek a múzeumnál, hogy kiál-
líthassák, amely pedig egyik 
kategóriába sem fér be, áruba 
bocsátják.

Ismét táblázott a 
Kutya Párt

Fiókákat mentettek a 
városháza udvarán

Vásárhelyi tervező grafi kája 
kerül az érmékre
Egy hódmezővásárhelyi tervező, Kovács Krisztina grafikája kerül a 10 és 20 forintos 
érmékre, miután ő nyerte a Magyar Nemzeti Bank „Tisztelet a veszélyhelyzet 
hőseinek” elnevezésű pályázatát. A 2-2 millió példányban forgalomba kerülő új 
érmékkel várhatóan július folyamán találkozhat először a nagyközönség.

Újra kikerült a Szíriusz tér 
névtábla a 2016-ban avatott 
hódmezővásárhelyi, Hódi Pál 

utcai mélygarázs fölötti térre. 
A névadók ezúttal is a Kétfarkú 
Kutya Párt helyi tagjai voltak, az 
eseményről meg is emlékeztek 
a Facebook oldalukon.
A tréfás névtáblát először 2018 
nyarán helyezte ki ott a Kutya 

Párt, majd tavaly év elején az 
önkormányzat eltávolította a 
Csongrád Megyei Kormányhi-
vatal felhívása nyomán. Azért, 
mert a táblát nem közgyűlési 
döntést követően tették ki, a te-
ret nem a helyhatóság nevezte 
el így.

Hogy mégis mennyire komo-
lyan vették az emberek azt, 
hogy miért ne lehetne közte-
rületet elnevezni a Nagy Kutya 
csillagkép legfényesebb csilla-
gáról, mi sem példázza jobban, 
mint az a tavalyi eset, amikor 
a rendőrség is így említette a 
helyszínt egy híradásában, vagy 
az, hogy a Google térképen is 
így találjuk.

– Május elején vettük észre, 
hogy valami mozog a zsálya 
tövében. Először csak egy fi ó-
kát láttunk, majd közelebb érve 
már hármat. Nagyon elevenek 
voltak, fújtak ránk, csattogtat-
ták a csőrüket, valószínűleg el 
akartak riasztani – így emléke-
zett vissza a hódmezővásárhe-
lyi önkormányzat munkatársa, 
Tóth Endre István.
Három erdei fülesbagoly fi ó-
kára bukkantak a kollégáival, 
feltételezésük szerint az erős 
szél fújhatta le a fészket a fe-
nyőfáról. Magát a fészket ugyan 
nem találták meg, egy műanyag 
kosárral helyettesítették, ame-
lyet kibéleltek, és beletették a 
madarakat. Azóta nagyon sokat 
fejlődtek, már többnyire a fa 
tetején tanyáznak. A szülőket is 
rendszeresen látják az önkor-
mányzat dolgozói. Tóth Endre 

István azt is hozzátette: az erdei 
fülesbagoly védett állat, idén ez 
lett az Év madara, az eszmei ér-
téke 50 ezer forint.

Az elmúlt hetekben a Magyar-
országot is elért koronaví-
rus-járvány elleni védekezés-
ben kiemelkedő szerepet vállaló 
honfi társaink – többek között 
egészségügyi, kereskedelmi, köz-
tisztasági, logisztikai területen 
dolgozók – áldozatos munkájá-
nak elismerése és az irántuk érzett 
tisztelet kifejezéseként a Magyar 
Nemzeti Bank a 10 és 20 forintos 
forgalmi érmék emlékváltozatát 
bocsátja ki a “Tisztelet a veszély-
helyzet hőseinek” tematikában – 
írta közleményében a jegybank. A 
2-2 millió példányban forgalom-
ba kerülő új érmékkel várhatóan 
július folyamán találkozhat elő-
ször a nagyközönség.
Hogy mi kerüljön az érmékre, 
azt a jegybank rendhagyó mó-
don kívánta eldönteni: nyilvános 
pályázatot hirdetett. A felhívásra 
rekordszámú, 345 pályamű ér-
kezett. A győztes tervet a hód-

mezővásárhelyi Kovács Krisztina 
készítette, melynek fókuszában a 
névtelen hősök szív alakba fog-
lalt, sematikus ábrázolása jelenik 
meg.
A zsűri véleménye szerint a győz-
tes grafi kai terv tükrözi leginkább 
a kibocsátói szándékot, komple-
xen, ugyanakkor közérthető mó-
don jeleníti meg a veszélyhelyzet 
kihívásaival szembe néző, kü-
lönböző foglalkozású embereket. 
A szív formába foglalt sematikus 
alakok méltón reprezentálják 
mindannyiunk háláját, a megbe-
csülést, elismerést és az összefo-
gást.
Szakmai szempontok fi gyelem-
bevételével a zsűri konszenzusos 
véleménye alapján a három leg-
sikeresebb pályázatot a kiírás-
ban foglaltak szerint díjazza az 
MNB. Az első helyezett 400 000 
Ft díjazásban részesül, valamint 
a győztes grafi kai terv kerül meg-

valósításra az összesen 2-2 millió 
példányban forgalomba kerülő 
10 és 20 forintos forgalmi érmék 
emlékváltozatán.

Kerestük a Magyar Nemzeti Ban-
kot, hogy bemutathassuk olva-
sóinknak Kovács Krisztinát, de 
a jegybank sajtóosztályáról azt 
a választ kaptuk, hogy a tervező 
nem szeretné, ha kiadnák az elér-
hetőségeit.




